
..ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ

ΕΡΩΤΗΣΗ

Αθήνα,     21/04/2020

Του Κυριάκου Βελόπουλου, Προέδρου Κόμματος, Βουλευτή Λάρισας

ΠΡΟΣ: Τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων
Τον Υπουργό Οικονομικών

ΘΕΜΑ: «Αδιέξοδα των αγροτών της Κρήτης»

Κύριοι, κύριοι Υπουργοί,

Αγροτικοί  Σύλλογοι  από τους Δήμους της Ιεράπετρας,  Σητείας,  Φαιστού,  Κάντανου και
Σελήνου, διαμαρτύρονται για το ότι, ενώ τήρησαν τα κατά περίπτωση εξαγγελθέντα μέτρα
για την προστασία από την επιδημία του κορωνοϊού και ενώ παράλληλα εξάντλησαν κάθε
περιθώριο  για  να  υπάρχει  επάρκεια  προϊόντων  και  να  καλυφθούν  οι  ανάγκες  των
καταναλωτών, η κατάσταση που έχει διαμορφωθεί στον χώρο της τοπικής αγοράς, όπου
διακινούνται τα προϊόντα τους, είναι άκρως δυσχερής και διαμορφώνεται ως εξής:

1)  Τα  περισσότερα  αγροτικά  προϊόντα  των  Κρητών  Αγροτών  είναι  αδιάθετα  και
καταλήγουν στις χωματερές, ενώ αυτά που αγοράζονται από τα μεγάλα «trust» είναι σε
τιμές χονδρικής εξευτελιστικές, στον δε καταναλωτή φτάνουν μέχρι και 10 φορές πάνω,
από την τιμή που πουλά ο παραγωγός.

2) Ο πρόσφατος νόμος για τα μέτρα προστασίας από τον κορωνοϊό, ενώ απαγορεύει την
μετακίνηση  παραγωγών  λαϊκών  αγορών  από  Περιφέρεια  σε  Περιφέρεια,  αντιθέτως,
επιτρέπει στους μεσάζοντες την απρόσκοπτη μεταφορά προϊόντων. Έτσι, πολλοί Κρήτες
Αγρότες-παραγωγοί, που μένουν μόνιμα στην Αττική, δεν μπορούν να μετακινηθούν προς
την Κρήτη για να μεταφέρουν προς πώληση τα προϊόντα τους.

3)  Η  πρόσφατη  ελαιοκομική  περίοδος  έληξε  στην  Κρήτη  με  ζημιές  πάνω  από  100
εκατομμύρια ευρώ, λόγω του προβλήματος του δάκου και ως εκ τούτου, υφίσταται ορατός
κίνδυνος η ζημιά στους παραγωγούς να είναι ολοκληρωτική, τόσο λόγω της αδυναμίας
μεταφοράς ποσοτήτων ελαιόλαδου εκτός της Κρήτης, όσο και λόγω της μικρής ζήτησης
εντός της νήσου, εξ’ αιτίας της σχετικής πτώσης της ποιότητάς του.

4)  Με  τις  συνθήκες  που  επικρατούν  και  χωρίς  να  υπάρχει  ζήτηση  των  αγροτικών
προϊόντων,  δεν  υπάρχουν  πλέον  κίνητρα  διατήρησης  στην  απασχόληση  του  όποιου
υπάρχοντος εποχιακού προσωπικού ήδη έμπειρων και εξειδικευμένων εργατών, πράγμα
που  δυναμιτίζει  την  ολοκλήρωση των  αγροτικών εργασιών  των  Κρητών στην  αμέσως
προσεχή περίοδο.
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5) Δεν υπάρχουν ακόμα αποτυπωμένα σαφή κυβερνητικά μέτρα στήριξης και ενίσχυσης
των  αγροτών  και  γενικά  της  πρωτογενούς  παραγωγής  στην  Κρήτη,  προκειμένου  να
διασφαλιστεί η βιωσιμότητα των τοπικών αγροτικών εκμεταλλεύσεων. 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί:

1.  Προτίθεσθε,  επιτέλους,  να  ασχοληθείτε  με  τα  προβλήματα  που  αντιμετωπίζουν  οι
αγρότες της Κρήτης;

2. Προτίθεσθε να σχεδιάσετε και να υλοποιήσετε, άμεσα, μέτρα στήριξης και ενίσχυσης της
αγροτικής  παραγωγής  στην  Κρήτη,  λαμβάνοντας  υπόψη  τα  ανωτέρω  διατυπωμένα
προβλήματα των Κρητών Αγροτών;

Ο Ερωτών Βουλευτής

ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ


